
Veel gestelde vragen en antwoorden over boswerkzaamheden Tanthof, 
Abtswoudse Bos, Ackerdijkse Bos 2026 
Staat het antwoord op uw vraag niet tussen deze veel gestelde vragen? Stuur dan een mail aan 
de boswachter hofvandelfland@staatsbosbeheer.nl  

Waar voeren jullie deze boswerkzaamheden uit?   
De boswerkzaamheden vinden plaats in verschillende recreatie gebieden in Delft: Tanthof, het 
Abtswoudse Bos en het Ackerdijkse Bos 

Wat voor boswerkzaamheden voeren jullie uit?  
We dunnen en verjongen het bos, meer weten over deze soorten van boswerkzaamheden? Bekijk 
dan eens de volgende webpagina: https://www.staatsbosbeheer.nl/wat-we-doen/bos-beheren  

Wat betekenen de gekleurde stippen op de boom? 
Het markeren van bomen met gekleurde stippen noemen we blessen. Het blessen van bomen 
zorgt ervoor dat de boswachter en de aannemer tijdens de werkzaamheden weten welke bomen 
er blijven staan en welke bomen ruimte moeten maken voor andere bomen. De bomen met een 
oranje stip moeten ruimte maken voor andere bomen, bomen met een blauwe stip zijn 
aangemerkt als toekomstboom, bomen zonder stip blijven ook staan. Het blessen is zorgvuldig 
werk, de boswachter bepaalt boom voor boom welke markering deze krijgt. 

Hoe houden jullie rekening met de flora & fauna tijdens de boswerkzaamheden?   
In 2025 hebben de boswachters beheer bepaald welke bomen toekomstbomen zijn, deze 
bomen laten we uitgroeien tot echte woudreuzen. Er is een nauwe samenwerking geweest met 
de ecoloog om de flora en fauna te inventariseren om te bepalen welke specifieke bomen blijven 
staan om nestplaatsen te kunnen blijven bieden aan verschillende soorten.    

Hoelang gaan de boswerkzaamheden duren?   
Dit is afhankelijk van vele factoren. Als eerste speelt de flora en fauna een rol. Als er nog vogels 
broeden zullen de werkzaamheden later worden uitgevoerd dan de planning. Ook de 
weersomstandigheden spelen een rol. Via deze ‘Werk in uitvoeringspagina’ delen we laatste 
updates.   

Waarom voeren jullie deze boswerkzaamheden uit?   
Om een bos gevarieerd en veerkrachtig te houden voor mens, plant en dier, is het verwijderen 
van bomen nodig. Als te veel bomen ongeveer dezelfde leeftijd hebben, moeten oudere bomen 
soms plaats maken voor jongere. Dit om ervoor te zorgen dat er ook in de toekomst mooi bos 
staat. Soms moet je de ene boom verwijderen om de ander de ruimte te geven tot volle wasdom 
te komen. We verwijderen bomen ook omdat we willen bijdragen aan duurzame houtproductie in 
Nederland of voor de veiligheid. Aangetaste bomen kunnen plotseling omvallen en dat willen we 
natuurlijk voorkomen.    

Waarom laten jullie de natuur niet gewoon z'n gang gaan?  
Natuurlijk zou dat kunnen. Een oneindig groot oerwoud functioneert ook prima zonder de mens. 
Maar in het dichtbevolkte Nederland zijn de bossen relatief klein en moeten ze veel functies 
tegelijk vervullen. Bos is allereerst een thuis voor een enorme variatie aan leven. Maar het slaat 
ook CO2 op, het zorgt ervoor dat iedereen kan wandelen of fietsen in de natuur, het zuivert water 
en lucht en het levert ons hout.  
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Al die functies tegelijkertijd, dat lukt in kleine bossen niet zonder beheer. Door omvallende 
bomen en takken wordt het bos op een gegeven moment ontoegankelijk en dus onbruikbaar 
voor wandelaars en fietsers. Schaduw verdragende boomsoorten concurreren de bomen en 
planten weg die niet goed tegen schaduw kunnen. Daarmee gaat niet alleen de biodiversiteit 
achteruit, maar verdwijnt ook de afwisseling in het bos. Dit maakt ze veel kwetsbaarder voor 
plagen of klimaatverandering.   

Verdient Staatsbosbeheer aan houtoogst?   
‘Verdienen’ doet denken aan het maken van winst die gedeeld wordt met aandeelhouders. Zo 
werkt het bij ons niet. We verwijderen in de eerste plaats bomen voor de bosontwikkeling. Om 
variatie te behouden en bomen de ruimte te geven zodat ze dikker kunnen worden. Maar één van 
onze doelstellingen is ook het duurzaam produceren van natuurlijke, hernieuwbare grondstoffen 
zoals hout. Onze maatschappij heeft een steeds grotere behoefte aan hout van eigen bodem. 
Het geld dat de houtverkoop ons oplevert, steken we allemaal weer in het beheer van het bos. Zo 
kunnen we bijvoorbeeld het bos verjongen, zodat ook generaties na ons van alle voordelen van 
bos kunnen blijven genieten. Lastig daarbij is dat we bij de houtverkoop afhankelijk zijn van 
wisselende marktprijzen, terwijl de beheerkosten alleen maar stijgen.  

Worden de bomen niet vooral verwijderd voor de verkoop van biomassa?   
Nee. Biomassa is een bijproduct van ons bosbeheer, geen doel op zich. Het hout van de bomen 
die we verwijderen willen we zo hoogwaardig mogelijk toepassen. Voor meubels en vloeren 
bijvoorbeeld. Goed hout verbranden is niet alleen zonde, ook financieel niet verstandig. Takken 
waaruit geen planken te zagen zijn, laten we liggen als voeding voor het bodemleven en bieden 
we deels aan als grondstof voor groene energie. Ook stammen van zeer lage kwaliteit en 
snoeihout, waarvoor geen andere toepassing te vinden is, worden biomassa. Verbranding van dit 
materiaal levert nog steeds CO2-uitstoot op, maar de nieuwe bomen waar we voor zorgen 
nemen deze weer op. Wij streven altijd naar de meest hoogwaardige toepassingen van ons hout 
– en met de langste vastlegging van CO2.    
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